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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Nils Duwähl (DHR Stockholm) öppnade 

sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

Rådet godkänner föredragningslistan. 

 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Nils Duwähl (DHR Stockholm) och ledamoten  

Eva Fuchs (HSO/RFHL Stockholm) fick i uppdrag att justera 

dagens protokoll. Protokollet ska justeras den 10 april 2015. 

  

 

§ 3 

Anmälan av protokollsjustering 

Socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndarnämndens 

gemensamma råd för funktionshinderfrågors protokoll från 

sammanträdet den 19 mars 2015 justerades den 20 mars 2015. 

 

 

§ 4 

Ärenden till äldrenämndens sammanträde den 21 april 2015 

 

Föredragningslistan dukades.  

  

Noterades att rådet tagit del av föredragningslistan. 

 

Övriga ärenden utgår då de inte är färdigberedda.  

 

Information och diskussion med äldre- och 

personalborgarrådet Clara Lindblom (V) gällande rådets 

frågor. 

 

Äldre- och personalborgarrådet Clara Lindblom (V) berättade om 

nu aktuella fokusområden som berör rådets frågor och 

medlemmar som är 65 år och äldre.   

 

1. Nya boendeformer som ger äldre ett bra boende till en 

rimlig kostnad.  

 

Möjlighet för andra målgrupper att hyra de lägenheter  

som idag är outhyrda för att vissa boendeformer inte 
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efterfrågas av äldre. Tomgångshyror är ett problem för 

staden.  

 

Att hyran för nybyggda bostäder är rimlig. 

 

2. Ändra upplägget i hemtjänst på så sätt att den enskilde 

förfogar sina beviljade hemtjänsttimmar utifrån sina 

definierade behov, när behovet uppstår. Idag sker all 

beviljad hemtjänst enligt biståndsbeslutet och möjligheten 

att byta insats i hemtjänsten eller ordningen mellan dessa 

är inte möjlig. Förändringen innebär att den enskilde 

planerar upplägg och genomförande av sin beviljade 

insats tillsammans med hemtjänstpersonalen med innehåll 

och tider som utgår från den enskilde. Personalkontinuitet 

uppnås, antalet hemtjänstpersonal kring den enskilde 

minimeras, samt hemtjänstpersonalens kompetens tas till 

vara på ett bättre sätt i form av kollegialt lärande. Det 

finns kommuner vars hemstjänst arbetar personcentrerat, 

dvs brukare och personal har fått ett ökat inflytande i 

insatsens utförande, med fina resultat. I Stockholm stads 

budget har äldrenämnden fått uppdrag att ta fram ett bra 

mått för personalkontinuitet som kan användas som krav i 

nämndens upphandlingar. 

 

3. Stadens förvaltningar ska samverka bättre i utförandet av 

beviljade insatser. Utgångspunkten bör vara ett 

helhetsperspektiv för den enskilde utan hänsyn till hens 

ålder, behov av stöd på grund av sin funktionsnedsättning 

med mera.  

 

Rådet ställde frågor om ekonomisk grundtrygghet, 

träfflokaler/mötesplatser för att bryta social isolering, jämlik 

hälsa för organisationernas medlemmar, stadens arbete 

gällande suicidprevention med mera, som äldre- och 

personalborgarrådet besvarade.   

 

Många utredningsuppdrag pågår nu. När rapporterna är klara 

vill äldre- och personalborgarrådet Clara Lindblom (V) 

komma tillbaka till rådet och rapportera om resultatet från 

stadens inventeringar och förslag på åtgärder. 

 

Ordföranden Nils Duwähl (DHR Stockholm) och 

ledamöterna tackade äldre- och personalborgarrådet Clara 

Lindblom (V) för informationen om de pågående 
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utredningarna inom äldreomsorgen och hälsade henne varmt 

välkommen tillbaka.     

 

§ 5 

Ärenden till socialnämndens sammanträde den 14 april 2015 

 

1. Föredragningslista 

 

 Noterades att rådet tagit del av föredragningslistan. 

 

2. Krav på privata aktörer i välfärden (SOU 2015:7) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-147/2015 

 

Noterades att rådet tagit del av tjänsteutlåtandet. 

 

Uttalande från rådet  

Rådet ställer sig positivt till förslaget om införande av krav på 

privata aktörer i välfärden.  

 

Utredningen lyfter fram en rad väsentliga punkter i syfte att 

säkra kvaliteten gentemot huvudman respektive brukare. Det 

är angeläget att man vid all upphandling säkerställer att den 

aktuella tjänsten håller hög kvalitet. Särskild prövning kan 

vara ett medel i detta. Rådet vill dock lyfta fram några 

enskilda frågeställningar som rådet uppmärksammat. Det är 

angeläget att all upphandling sker på lika villkor. Exempelvis 

får inte kraven ställas så att enskilda aktörer missgynnas. 

Avgifterna för prövningen måste vara rimliga och sättas så att 

det inte är ett hinder för enskilda aktörer att lägga anbud. 

Rådet vill se en mångfald av aktörer under förutsättning att 

detta gynnar kvaliteten. Små och medelstora utförare skall 

värnas så att inte vård och omsorg i praktiken blir monopol 

eller oligopol dvs att den utförs endast av ett litet antal stora 

och dominerande aktörer.  

 

Vidare vill rådet framhålla att den som vill erbjuda en 

offentligt finansierad service ska erbjuda personer med 

funktionsnedsättning anställning. Detta kan lämpligen 

inarbetas i regelverk och upphandlingsunderlag.  

 

Utredningen innehåller en rad begrepp som rådet tycker bör 

preciseras exempelvis ”insikt, erfarenhet och lämplighet”. 

Även formuleringar som ”personaltäthet” och ”kompetens” 

bör belysas vidare.  


